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Petrescu (ASF): Foarte multe business-uri din Republica Moldova sunt absolut

pretabile sa fie listate la BVB

Foarte multe business-uri din Republica Moldova sunt absolut  pretabile sa fie listate pe Bursa de Valori

din Bucuresti, business-uri  din zona de infrastructura critica, din zona telecom, din zona energiei,  a

declarat, miercuri, presedintele Autoritatii de Supraveghere  Financiara, Alexandru Petrescu.

"Vizitând Moldova, probabil câteva zile pe luna în cele doar trei luni  de mandat, am avut ocazia sa vad foarte

multe business-uri care sunt  absolut pretabile sa fie listate pe Bursa de Valori din Bucuresti,  business-uri din zona

de infrastructura critica, din zona telekom, din  zona energiei. Asa ca maib n-ai spune ca sparge gheata, fiindca

avem  deja Purcari, dar deja largeste un coridor de orientare investitionala a  entitatilor comerciale din Republica

Moldova, care sunt asteptate si  binevenite pe piata de capital din România", a spus Petrescu la a doua  editie a

Forumului Moldova - România: Capital Bridges.

El a subliniat ca recent a fost finalizat un proiect de 10 luni de  twining, de calibrare a legislatiei financiare

non-bancare din Republica  Moldova în perspectiva aderarii la Uniunea, fiind adus într-o zona de  convergenta cu

legislatia europeana tot ce înseamna configuratia  legislativa ce tine de RCA, de transpunerea Directivei europene 

Solvabilitate 2.

"Investitorii trec Prutul si, mai nou, trec si reglementatorii. Asa ca  sunt onorat sa ma aflu într-o oarecare pozitie de

pionierat din  perspectiva reglementatorilor, fiindca foarte de curând am reusit sa  finalizam un proiect de 10 luni

de twining, de calibrare a legislatiei  financiare non-bancare din Republica Moldova în perspectiva aderarii la 

Uniunea Europeana. Am avut peste 26 de întâlniri fizice, 40 de întâlniri  online, zeci de specialisti angrenati din

partea ASF, din partea  Comisiei Nationale de Piete Financiare. Au fost 10 luni în care am adus  într-o zona de

convergenta cu legislatia europeana tot ce înseamna  configuratia legislativa ce tine de RCA, tot ce tine de

transpunerea  Directivei europene Solvabilitate 2. Acest proiect va continua, fiindca  astazi lucram la o conventie

între Banca Nationala a Moldovei, Comisia  Nationala de Piete Financiare, ASF, BNR, astfel încât acest efort de 

aliniere legislativa sa continue", a afirmat presedintele ASF.

Totodata, acesta a mai mentionat ca a avut întâlniri si cu conducerea  bancii maib si ca se lucreaza intens pentru

crearea cadrului legislativ  care sa permita o listare de succes a bancii pe piata de capital din  România.

"Este momentul expertilor ca în culise sa lucreze la legislatia care sa  permita listarea maib pe piata de capital din

România. Şi, din acest  punct de vedere, lucram intens, alaturi de BVB, de Depozitarul Central,  de Banca

Nationala a Moldovei, de BNR, astfel încât sa cream un cadrul  legislativ care sa permita o listare de succes. Şi nu

am nicio îndoiala  ca acest eveniment este iminent si se va întâmpla cât mai repede. Ma  bucur nespus de mult ca

ma aflu în pozitia de a conduce un efort, în  sensul mai amplu, al statului, o strategie ce tine de omogenizarea 

spatiilor financiare, bancare si non-bancare între România, Uniunea  Europeana si Republica Moldova. Am trecut

de la agenda bunelor intentii  la dimensiunea operationalizarii, asa ca vom vedea din ce în ce mai  multi investitori,

mai multe autoritati, mai multe entitati  guvernamentale din România care îsi vor face un modus operandi în a 

calatori la Chisinau, si a lucra cu ai nostri colegi din Republica  Moldova", a punctat Alexandru Petrescu.
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